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Calvarul șoferilor din Iași 
pare fără sfârșit. Oamenii 
petrec zeci de minute bară 
la bară, în cozi kilometrice, 
pe șoseaua Bucium  

 
Deși primarul Mihai Chirica se 

lăuda recent că a făcut un plan pen-
tru disciplinarea șantierelor compa-
niilor de utilități, a uitat să le 
disciplineze și pe cele proprii. Din 
cauza lucrărilor de modernizare a 
trotuarelor de pe șoseaua Bucium, 
toată strada a fost blocată.  

Calvar pentru șoferii din 
Iași! Șoseaua Bucium este 
blocată din cauza 
 lucrărilor de modernizare 
a trotuarelor  
Incompetența primarului Mihai 

Chirica lovește din nou. De această 
dată, pe șoseaua Bucium, unde șo-
ferii sunt nevoiți să petreacă zeci de 
minute bară la bară, într-un trafic in-
fernal. Totul din cauză că edilul a 
deschis haotic toate șantierele din 

oraș, iar firmele lucrează nestinghe-
rite în timpul zilei, blocând traficul. 
Ieri, 13 august 2024, ieșenii au stat în 
trafic zeci de minute în cozile kilo-
metrice create pe șoseaua Bucium. 

Astfel, din cauza unor muncitori 
care lucrează pe marginea drumului 
și schimbă borduri și pavele, tot dru-
mul s-a transformat într-un adevărat 
calvar pentru oamenii care au fost 
nevoiți ieri, 13 august 2024, să tran-
ziteze zona.  

„Eu cred că sunt într-un film 
prost, cu un regizor și mai prost. 
Cum să te apuci să dai drumul la 
toate șantierele și să blochezi tot 
orașul? Atâta minte să ai? Din cauza 
unuia care freacă o bordură din 
stânga în dreapta au blocat o bandă. 
Stăm ca proștii în trafic până ne 
crește barba. Băi, am ajuns de râsul 
lumii. L-a apucat acum gospodă-
reala pe Chirica, da, l-a apucat toată 
odată, că nici el nu mai știe unde se 
lucrează. Nu se puteau face lucrările 
astea noaptea, frumos, pe răcoare? 
Sâmbăta, duminica? Așa, ca în țările 
civilizate”, a spus un șofer nervos.  

Primăria Iași nu pune 
presiune pe constructori 
să urgenteze finalizarea 
lucrărilor 
Mihai Chirica nu se implică în or-

ganizarea șantierelor din Iași. În loc 
să dea vina pe companiile de utilități 
care desfășoară lucrări în oraș, edi-
lul ar trebui să acorde o atenție mai 
mare pentru propriile șantiere care 
au scăpat de sub control și pe care 
nu le verifică așa cum ar fi normal să 
se întâmple. Dacă nu are idei măcar 
să „copieze” de la alții. De exemplu, 
în Cluj, lucrările de modernizare sunt 
realizate noaptea, preponderent la 
final de săptămână, când traficul 
este mai puțin aglomerat, special ca 
să nu îngreuneze și mai mult viața 
șoferilor. Mai mult, Iașul este împân-
zit de pavele, când în orașele civili-
zate trotuarele sunt modernizate cu 
granit sau marmură. În oraș, toate 
lucrările se desfășoară oricând, la 
orice oră, blocând tot municipiul.  

Mai mult decât atât, Mihai Chi-
rica ar trebui să pună presiune pe 

companiile cu care colaborează să 
angajeze personal pentru că, pe șo-
seaua Bucium, cu 10 oameni finali-
zarea lucrărilor va întârzia. Edilul ar 
trebui să mai iasă din biroul de la Pa-
latul Roznovanu și să ia contact cu 
realitatea din oraș. Din primărie nu 
are cum să observe problemele cu 
care se confruntă ieșenii zilnic.  

„Pentru o bordură și câteva pa-
vele a blocat tot orașul. Un cartier 
atât de mare, cum e Bucium, este 
paralizat. Și așa sunt probleme 
mereu cu traficul din cauză că nu s-
a construit nicio stradă nouă, acum 
mai blochează strada și pentru o 
bordură și câteva pavele”, a mai spus 
un șofer aflat în ambuteiajul din zona 
Bucium.  

Calvarul șoferilor din Iași pare 
fără sfârșit. Oamenii petrec zeci de 
minute bară la bară, în cozi kilome-
trice, pe șoseaua Bucium din cauza 
lucrărilor de modernizare a trotua-
relor. Lucrări care ar putea fi reali-
zate în timpul nopții sau la final de 
săptămână.  

Alexandra MAISNER

Calvar pentru șoferii din Iași! Șoseaua 
Bucium este blocată din cauza lucrărilor de 
pe trotuar. „Un utilaj blochează un cartier”



Reporterii BZI au ajuns la gara 
din Cluj joi seară, în prima zi a festi-
valului. Chiar dacă era un aflux mare 
de persoane care au coborât, turiștii 
au găsit imediat o modalitate de a 
ajunge în zona centrală. Erau sufi-
ciente taxiuri, mașini Bolt sau Uber 
(așteptai în jur de 5-6 minute, în timp 
ce la Iași stai și 10 minute, dacă e 
aglomerat orașul, iar prețurile sunt 
duble), dar și mijloace de transport 
în comun. Te-ai fi așteptat ca orașul 
să fie sufocat de autoturisme, să aș-
tepți mult în trafic, dar nu a fost așa. 
Circulația s-a desfășurat normal, șo-
ferii nu claxonau, dacă nu plecai 
imediat de la semafor, fiecare mijloc 
de transport era pe banda sa. Auto-
buzele circulă pe benzi speciale și 
sunt piste de biciclete în orice zonă. 
În fiecare stație, acoperită cu ver-
deață, există automate pentru bilete 
și spațiu unde să aștepți la umbră. 
La Iași, se scumpesc biletele, dar 
condițiile proaste de transport 
rămân aceleași. Abia s-au făcut câ-
teva benzi unice pentru tramvaie, s-
au cumpărat câteva tramvaie noi, 
care s-au defectat în scurt timp, iar 
în trafic este un haos total în conti-

nuare. Toate proiectele de investiții 
în infrastructură, construcția unui 
stadion nou sau amenajarea unor 
piste de biciclete sunt amânate de la 
un an la altul, fiind scoase de la naf-
talină și prezentate în campaniile 
electorale.  

Festivalul Untold a ajuns la 
a noua ediție anul acesta 
În Cluj, dacă din greșeală aștepți 

la semafor pe pista de biciclete, care 
se află chiar lângă trotuar, ești aten-
ționat de localnici sau chiar de poli-
țiști, deci regulile se respectă. Toate 
străzile din zona centrală sunt cu 
sens unic. Cum reușesc să mențină 
traficul normal? Străzile cu sens 
unic ajută foarte mult, după cum 
spun chiar localnicii, de aceea trafi-

cul se desfășoară obișnuit chiar și 
într-o zi când vin 120.000 de turiști în 
zona centrală. În plus, șoferii res-
pectă participanții la trafic și regulile 
de circulație, nu este haos general, 
cum se întâmplă la Iași, în anumite 
perioade din an. Când începe școala, 
vin studenții, iar orașul este blocat. 
În Iași, la sărbătorile orașului, de 
Sfânta Parascheva, se blochează 
tot. Nu mai vrei să ieși din casă din 
cauză că nu poți ajunge în timp util 
la destinație, indiferent de mijlocul 
de transport utilizat sau preferi să 
mergi pe jos. La festivalul Untold 
erau turiști care au preferat să 
meargă pe jos, dacă aveau cazarea 
la cel mult jumătate de oră de loca-
ție, pe stadionul din Cluj. Însă cei mai 
mulți utilizau fie mijloacele de trans-
port în comun, fie mașinile ridesha-
ring și taxi. Dacă veneai cu mașina 
personală în zona centrală, aveai 
mai multe parcări cu plată, deci 
există și varianta aceasta. Străzile 
Clujului erau mereu curățate, spă-
late, iar mașinile de la salubritate co-
lectau gunoaiele mai ales în timpul 
serii și noaptea, pentru că festivalul 
începea la ora 16:00 și se termina a 
doua zi, la 5-6 dimineața, deci se 
aduna o cantitate mare de gunoaie. 
Nimeni nu comenta că mașinile de 
salubritate erau în trafic atunci când 
era un aflux mare de turiști, dar nici 
nu încurcau circulația. Totul se des-
fășura normal. Au fost închise câ-
teva străzi din jurul locației unde se 
desfășura Untold, însă această mo-
dificare nu a afectat traficul. Vineri, 
9 august 2024, când a cântat pe 
Main Stage artistul Lenny Kravitz, 
orașul a fost cel mai aglomerat, fiind 
prezenți peste 120.000 de turiști. Cei 
care veneau cu taxi, Bolt sau Uber 

așteptau între 5 și 8 minute, iar în 
apropiere de festival stăteau în ma-
șină, în trafic, cel mult 5 minute, pe 
străzile care erau chiar lângă Parcul 
Central, unde se desfășura eveni-
mentul. Deci coborai din mașină di-
rect la festival.  

Organizatorii 
festivalului de la Cluj se 
așteaptă la un număr mai 
mare de turiști în 2025 
Totul a fost organizat în detaliu 

pentru ca orașul să nu se blocheze. 
Erau prezente forțele de ordine, 
mulți polițiști, jandarmi, câini anti-
drog. Timpul de așteptare la o terasă 
sau o cafenea din zona centrală nu 
era mare, chiar dacă era aglomerat, 
iar cozi erau la intrarea în festival 
sau zonele de credit point-uri și la 
toalete, însă, și acolo, lucrurile mer-
geau destul de bine pentru că turiștii 
respectau tot ce li se spunea, iar vo-
luntarii își făceau treaba. Astfel, nu 
așteptai mai mult de 5 minute la 
coadă. Dacă vorbim de prețuri, 
acestea erau mai mari față de cele 
din Iași, atât la terase, cât și în cadrul 
festivalului, însă nu foarte mari. Ast-
fel, cel mai ieftin burger, în Iași, 
costă 35 de lei, iar cel mai scump - 
45 de lei. La festivalul Untold prețu-
rile erau cuprinse între 45 și 60 de lei 
pentru un burger. Deci nu s-au du-
blat, așa cum se întâmplă de obicei 
în Iași, când se desfășoară eveni-
mente mai mari. Peste 400.000 de 
turiști din toată lumea au fost pre-
zenți la festivalul ce s-a desfășurat 
timp de patru zile la Cluj. Untold se 
află pe locul 3 în topul celor mai mari 
festivaluri din lume. În anul 2025, va 
fi ediție aniversară, astfel că organi-
zatorii se așteaptă la un număr mai 
mare de turiști. Cum se va desfășura 
festivalul Untold anul viitor? La fel ca 
și anul acesta, pentru că totul este 
organizat în cel mai mic detaliu de 
municipalitate și organizatorii eve-
nimentului. Iașul nu ar putea avea un 
festival ca Untold în condițiile ac-
tuale.  

Raluca COSTIN
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De ce Clujul are festivalul Untold, iar Iașul 
nu? Peste 400.000 de turiști au fost în 
orașul din Ardeal, într-un weekend
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ApaVital a anunțat o nouă 
procedură de licitație, de 
data aceasta fiind vorba 
despre serviciile de pază la 
obiectivele din județul Iași 
și Neamț. Contractul 
va fi semnat pe o 
perioadă de 12 luni 

 
Compania de apă-canal din jude-

țul Iași scoate la licitație serviciile de 
pază necesare pentru obiectivele 
din administrare. Termenul-limită 
pentru depunerea ofertelor din par-
tea firmelor este 19 septembrie 
2024. Cea cu prețul cel mai mic va fi 
declarată câștigătoare. 

ApaVital are nevoie 
de servicii de pază 
Valoarea totală a contractului 

este de 6.189.181 de lei, fără TVA, un-
deva la 1,2 milioane de euro, fiind cu 

400.000 de euro mai mare față de 
anul trecut. La sediul ApaVital din 
Copou, vor fi instalate două servicii 
de pază permanente. În județul Iași, 
sunt 25 de obiective care vor trebui 
păzite, iar majoritatea au program 
non-stop. Contractul este împărțit 
pe două loturi, un lot va fi pentru 
obiectivele din județul Iași, iar celă-
lalt pentru obiectivele din județul 
Neamț. Obiectivele de pe listă sunt 
următoarele: stația de pompare Pă-
curari, stația Chirița, lacul de acu-
mulare Chirița, stația de epurare 
Holboca, stația de tratare Șorogari, 
stația de pompare CUG și alte obiec-
tive ale companiei din Pașcani, Hâr-
lău, Târgu Frumos și alte zone din 
județul Iași.  

„Serviciile de pază a obiectivelor, 
bunurilor, valorilor și protecția a per-
soanelor se solicită pentru un număr 
de 21 obiective care sunt amplasate 
pe teritoriul Municipiului și județului 

Iași, pentru care sunt necesare 25 
posturi de pază. În total la cele 25 de 
posturi de pază vor fi asigurate 
171.656 ore pe an. De asemenea se 
solicită pentru un număr de 7 obiec-
tive care sunt amplasate pe terito-
riul județului Neamț, pentru care 
sunt necesare 7 posturi de pază. În 
total vor fi efectuate 54.539 de ore 
de pază pe an”, se arată în caietul de 
sarcini. 

Personalul trebuie să fie 
dotat corespunzător 
Pentru a câștiga licitația, firmele 

trebuie să le dea agenților de pază 
aparate de comunicare, bastoane, 
fluiere, spray lacrimogen. Anul tre-
cut, licitația a fost câștigată de o 
firmă din Vaslui, Alfa Security Ser-
vice. 

„Personalul de pază să fie dotat 
corespunzător cu uniformă și în-
semne distinctive, mijloace tehnice 

de comunicare (stație radio), mij-
loace tehnice de apărare (baston, 
spray lacrimogen), mijloace de alar-
mare și semnalizare (fluier, lan-
ternă), dotarea cu armamentul și 
muniția aferente pentru personalul 
de la posturile înarmate (societatea 
specializată de pază și protecție tre-
buie să prezinte o declarație pe pro-
prie răspundere prin care își asumă 
că, în situația în care fi declarată 
câștigătoare, ulterior semnării con-
tractului, va dota cu armamentul și 
muniția aferente personalul, con-
form planurilor de pază aprobate de 
structura de ordine publică din ca-
drul organului de poliție compe-
tent)”, este stipulat în caietul de 
sarcini. 

ApaVital are nevoie de servicii de 
pază pentru următorul an, iar pentru 
acest lucru cheltuie 1,2 milioane de 
euro. 

Petronel ȘTEFAN

ApaVital cheltuie 1,2 milioane de euro 
pentru servicii de pază la toate 
obiectivele din județul Iași și Neamț
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Scandal la Primăria Dobrovăț, după ce persoa-
nele cu dizabilități nu și-au primit indemnizațiile 
de două luni. Astfel, încă de la primele ore ale di-
mineții, șase aparținători ai acestora au mers în 
fața instituției, unde au cerut explicații. Primarul 
comunei susține însă că rezolvarea problemei nu 
ține de el și că așteaptă banii de la bugetul de stat.  

Scandal la Primăria Dobrovăț,  
după ce persoanele cu dizabilități  
nu și-au primit banii 
De două luni de zile, persoanele cu dizabilități 

nu și-au primit indemnizațiile. Astfel, marți, 13 au-
gust, mai multe persoane s-au strâns în fața pri-
măriei și au cerut explicații. Edilul comunei, 
Cătălin Martinuș, a declarat că a stat de vorbă cu 
aceștia și a lămurit situația.  

„Nu este doar situația mea, este aceeași pro-
blemă peste tot. Dacă vă interesați, o să vedeți că 
este situația a sute de primării din țară. Deci oa-

menii nu și-au mai primit indemnizațiile pentru 
persoanele cu handicap de două luni, asta este a 
doua lună. Astfel, conform legii, 90 la sută din 
sumă provine de la bugetul de stat, iar 10 la sută 
din bugetul local. Sumele noastre le-am pus și le-
am plătit întotdeauna, iar bugetul de stat nu a re-
partizat acea sumă de 90 la sută pe care trebuia 
să o dea deja de două luni și au promis că o vor da 
în septembrie. Oamenii nu au înțeles că acele 
sume nu le primim de la bugetul de stat. Nu e ca 
și cum am bani și nu vreau să le dau”, a declarat 
Cătălin Martinuș, primarul comunei Dobrovăț.  

De asemenea, primarul a transmis și faptul că 
întâmplarea ar fi un atac politic din partea unui 
contracandidat.  

„În fața primăriei, au fost doar șase persoane, 
aparținători ai persoanelor cu dizabilități. Totul a 
fost pașnic, am discutat și le-am explicat situația, 
au înțeles și i-am trimis acasă. Cel care i-a che-
mat la primărie să facă protest este un contra-

candidat, dar na, am rezolvat situația. Noi sperăm 
ca, în cel mai scurt timp, oamenii să-și primească 
banii și să nu mai întâmpine probleme”, a mai su-
bliniat primarul comunei Dobrovăț, Cătălin Marti-
nuș.  

Potrivit datelor furnizate de Agenția Națională 
pentru Plăți și Inspecție Socială, pentru luna iunie 
a anului 2024, au primit indemnizație 13.336 de ie-
șeni, fiind vorba, per beneficiar, de o sumă de 529 
de lei.  

Coeficientul indemnizației pentru adultul cu 
handicap grav a crescut, anul acesta, de la 70% 
din ISR la 80%, respectiv de la 463 de lei la 529 de 
lei, iar nivelul prestației sociale pentru copilul cu 
handicap grav s-a majorat de la 60% din ISR la 
70%, respectiv de la 397 de lei la 463 de lei.  

Scandal la Primăria Dobrovăț, după ce persoa-
nele cu dizabilități nu și-au primit indemnizațiile 
de două luni. 

Gabriela RUSU 

Scandal la Primăria Dobrovăț, după 
ce persoanele cu dizabilități nu și-au 
primit indemnizațiile de două luni. 
Primar: „Bugetul de stat nu a 
repartizat acea sumă de 90 la sută”
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Pe măsură ce noul an 
școlar se apropie, prețurile 
rechizitelor au devenit un 
subiect important de 
discuție în rândul părinților 
care constată cu 
îngrijorare scumpirile la 
majoritatea produselor 
esențiale 

 
Vizitele recente în librăriile și su-

permarketurile din Iași au relevat o 
gamă largă de prețuri, variind sem-
nificativ în funcție de tipul și calita-
tea produselor, punând presiune pe 
bugetele familiale, mai ales în cazul 
celor cu doi sau mai mulți copii. 

Prețurile rechizitelor în 
librării și supermarketuri 
Analizând prețurile din mai multe 

locații din Iași, s-a constat că un 
ghiozdan poate costa între 34 de lei, 
acesta fiind esențial pentru elevii de 
grădiniță sau clasele primare, și 535 
de lei, destinat pentru elevii de gim-
naziu sau liceu. Cele mai ieftine op-
țiuni, de 34 de lei, sunt simple, fără 
personaje imprimate sau comparti-
mente multiple, în timp ce ghiozda-
nele premium, de până la 365 de lei, 
sunt echipate cu accesorii supli-
mentare și materiale de calitate su-
perioară. Această gamă largă de 
prețuri reflectă diferențele semnifi-
cative de calitate și funcționalitate, 
ceea ce îi determină pe părinți să ia 
decizii dificile cu privire la echilibrul 
dintre cost și durabilitate. 

La capitolul caiete, prețurile va-
riază și ele semnificativ. Caietele 
mici, de dimensiune A5, au costuri 
cuprinse între 4 și 8 lei, în funcție de 
numărul de pagini și de calitatea 
hârtiei. Caietele mari, de dimensiune 
A4, sunt mai scumpe, cu prețuri 
între 10 și 18 lei, o diferență notabilă 
în bugetul familiei atunci când sunt 
necesare mai multe pentru diverse 
materii. Părinții observă că, deși 
prețurile pot părea accesibile când 
sunt luate individual, adunarea tutu-
ror acestor costuri pentru un an șco-
lar complet poate însemna o 

cheltuială substanțială. 
Instrumentele de scris, esențiale 

pentru orice elev, prezintă și ele o 
gamă largă de prețuri. Pixurile și sti-
lourile pot fi achiziționate cu sume 
între 3 și 40 de lei. Modelele mai ief-
tine sunt adesea folosite pentru uz 
zilnic, în timp ce stilourile de calitate 
superioară, destinate copiilor mai 
mari sau pentru ocazii speciale, pot 
ajunge la 40 de lei. Mulți părinți se 
plâng de calitatea îndoielnică a pro-
duselor mai ieftine, care necesită în-
locuiri frecvente, ceea ce, în final, 
crește costul total pe termen lung. 

Un alt articol esențial, penarul, 
variază și el ca preț, fiind disponibil 
între 30 și 200 de lei. Cele simple, cu 
un singur compartiment, se înca-
drează la prețurile mai mici, în timp 
ce modelele mai complexe, cu mai 
multe compartimente și accesorii 
incluse, ajung la prețurile de top. 
Alegerea unui penar devine o adevă-
rată provocare, deoarece unii copii 
preferă modelele cu personaje po-
pulare din desene animate sau filme, 
ceea ce poate duce la costuri supli-
mentare. 

Pentru varianta economică, cos-
tul pentru rechizite se ridică aproxi-
mativ la 132 de lei. În contrast, 
optând pentru variantele premium, 
totalul cheltuielilor poate ajunge la 
aproape 1.000 de lei. Aceste cifre su-
bliniază presiunea financiară consi-
derabilă pe care achiziția 
rechizitelor o poate pune pe bugetul 
familiilor, evidențiind diferențele 
mari dintre opțiunile mai accesibile 
și cele de lux. 

Impactul prețurilor 
rechizitelor asupra 
bugetelor familiale 
Creșterea prețurilor rechizitelor 

reprezintă o adevărată provocare 
pentru mulți părinți, care se văd ne-
voiți să aloce bugete tot mai mari 
pentru a acoperi nevoile de bază ale 
copiilor. Costurile totale pentru 
echiparea completă a unui elev pot 
ajunge ușor la câteva sute de lei, 
ceea ce pune o presiune semnifica-
tivă pe bugetele familiilor, mai ales 
în contextul altor scumpiri din eco-
nomie. 

Mulți părinți încearcă să gestio-
neze aceste costuri prin planificarea 
cumpărăturilor în perioadele de re-
duceri sau optând pentru produse 
secondhand. Totuși, diferențele mari 
de prețuri pentru aceleași tipuri de 
produse îi obligă pe părinți să fie 
mult mai atenți la raportul calitate-
preț. În fața acestor scumpiri, părin-
ții caută soluții creative pentru a 
reduce costurile. Unii aleg să achizi-
ționeze în grupuri, pentru a beneficia 
de reduceri, în timp ce alții preferă 
să reutilizeze produsele de la un al la 
altul, acolo unde este posibil. Cu 
toate acestea, nu toți părinții au 
această opțiune, mai ales în cazul 
copiilor mai mici, care au nevoie de 
produse noi în fiecare zi. 

În contextul actual, prețurile re-
chizitelor au devenit un factor de 
stres suplimentar pentru părinți, mai 
ales în pragul unui nou an școlar. De 
la ghiozdane ce variază de la 34 la 
535 de lei, până la penare ce pot 
ajunge la 200 de lei, bugetul familial 
este supus unei presiuni considera-
bile. 

Iulia MARIA

Creșterea prețurilor la 
rechizite îngrijorează părinții 
în prag de început de an școlar
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Universitatea „Alexandru Ioan Cuza” (UAIC) din 
Iași este a patra cea mai mare instituție de învă-
țământ superior din România, după numărul de 
studenți din anul universitar 2024-2025. Pe locul 
13 se află Universitatea Tehnică „Gheorghe Asachi” 
din Iași (TUIASI), iar pe locul 18 -Universitatea de 
Medicină și Farmacie „Grigore T. Popa” (UMF) din 
Iași.  

UAIC este a patra cea mai mare 
universitate din România, după 
numărul de studenți din anul 
universitar 2024-2025  
În anul universitar 2024-2025, la Universitatea 

„Alexandru Ioan Cuza” din Iași sunt înscriși 24.049 
de studenți, ceea ce clasează instituția de învă-
țământ superior pe locul patru la nivel național, 
după Universitatea „Babeș Bolyai” din Cluj-Na-
poca, cu un număr de 39.897 de studenți, Univer-

sitatea din București, cu 33.107 studenți, dar și 
Universitatea Politehnica din București, cu 28.381 
de studenți.  

Printre universitățile ieșene se mai numără, 
pe locul 13, Universitatea Tehnică „Gheorghe 
Asachi” din Iași, cu 12.939 de studenți, și Univer-
sitatea de Medicină și Farmacie „Grigore T. Popa”, 
pe locul 18, cu 10.056 de studenți.  

Când încep studenții 
ieșeni noul an universitar  
Pe 30 septembrie 2024, încep studenții de la 

Universitatea „Alexandru Ioan Cuza” din Iași se-
mestrul I. Prima vacanță, cea de iarnă, începe pe 
22 decembrie 2024 și se încheie în data de 5 ia-
nuarie 2025. Sesiunea de examene are loc în pe-
rioada 20 ianuarie - 9 februarie 2025. În perioada 
10-23 februarie 2025, va fi o vacanță, însă va fi or-
ganizată și o sesiune de reexaminare. Sesiunea 

de examene pentru finalizarea studiilor are loc în 
perioada 20-28 februarie 2025.  

Semestrul al II-lea începe în data de 24 fe-
bruarie 2025 și se încheie pe 20 aprilie 2025. 
Prima vacanță din cel de-al doilea semestru are 
loc în perioada 21-27 aprilie 2025. Încă șase săp-
tămâni de activitate didactică se vor desfășura în 
perioada 28 aprilie 2025 - 8 iunie 2025. Sesiunea 
de examen are loc între 9 și 29 iunie 2025. Urmă-
toarea vacanță începe în data de 30 iunie 2024 și 
se încheie pe 28 septembrie 2025.  

Și studenții de la Universitatea Tehnică „Ghe-
orghe Asachi” din Iași vor începe primul semestru 
în data de 30 septembrie 2024. Cei de la Univer-
sitatea de Medicină și Farmacie „Grigore T. Popa” 
din Iași vor începe cursurile pe 23 septembrie. Va-
canța de iarnă începe pe 21 decembrie 2024, iar 
sesiunea de examene – pe 16 ianuarie 2025.  

Ștefana ȘOVEA

Universitatea „Alexandru Ioan Cuza” din Iași este 
a patra cea mai mare instituție de învățământ 
superior din România, după numărul de studenți 
din anul universitar 2024-2025
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Constantin Pătrașcu, un bărbat în vârstă de 74 
de ani, domiciliat într-un imobil situat pe strada 
Hlincea, a fost descoperit mort în casă. Vecinii au 
fost cei care, alertați de dispariția bărbatului, au 
sunat la 112.  

Bărbat din Iași, descoperit  
mort în casă! Vecinii au fost  
alertați de dispariția sa  
Luni, 12 august 2024, pompierii au fost solici-

tați să intervină la un imobil din strada Hlincea, 
Iași, în cazul unui bătrân care de câteva zile nu a 
fost văzut de vecini și nici nu a mai răspuns la te-
lefon. Pe lângă o autospecială de stingere cu apă 
și spumă, la intervenție s-au deplasat și echipaje 
de poliție și de prim ajutor calificat. Pompierii au 
pătruns în locuința bărbatului prin balcon, însă, 
din păcate, Constantin Pătrașcu a fost găsit de-
cedat. Cadavrul era deja în stare de putrefacție. 
Bărbatul locuia singur și suferea de ciroză hepa-
tică decompensată. Corpul neînsuflețit a ajuns la 
Institutul de Medicină Legală Iași, pentru a se sta-
bili cu exactitate cauza decesului.  

Doi soți au fost descoperiți  
morți în garsonieră  
Constantin Pătrașcu nu este singura persoană 

descoperită moartă în casă. În data de 18 iulie 
2024, soții Aurel (85 de ani) și Eufrosina Țonea (84 
de ani) au fost descoperiți morți în garsoniera lor 
din strada Islaz, municipiul Iași. Rudele și vecinii 
celor doi pun această tragedie pe seama căldurii, 
deoarece pe lângă vârsta înaintată aveau și pro-
bleme de sănătate. Efrosina Țonea avea probleme 
cu inima, în timp ce soțul său suferea de diabet. 
Rudele celor doi bătrâni găsiți morți în casă au 
luat legătura cu ei ultima dată în data de 15 iulie 
2024, în jurul orei 10.00. Atunci Efrosina Țonea, 
cea cu care s-a discutat la telefon, părea a fi bine. 
Alertați de absența celor doi soți, dar și de mirosul 
pregnant de cadavru de pe scară, au fost și veci-
nii.  

„Am aflat că au fost găsiți doi bătrâni morți în 
casă, dar nu știam despre cine este vorba. Apoi 
am aflat că despre ei este vorba. Eu sunt preșe-
dinta blocului și vă dați seama că îi cunosc pe toți 

locatarii, mai puțin pe chiriașii care s-au mutat de 
curând în bloc, pe ei nu-i cunosc bine. Mi-a părut 
foarte rău când am aflat. Pe el l-am văzut ultima 
data duminică, 14 iulie. El era la mașină, iar eu ple-
cam la biserică. E foarte greu. Căldurile astea 
cred că sunt de vină, dar să moară amândoi 
odată? Hai, că i se făcea rău la unul, dar nu la 
amândoi odată. Nu știu, ceva e ciudat, nu pot să-
mi dau seama. Erau oameni liniștiți, nu aveau 
nimic cu nimeni. El dădea mâncare la pisici, iubea 
animalele. Nu au avut conflicte cu nimeni. Erau 
pensionari, aveau pensii destul de mari, asta știu. 
Ea era inginer agronom, și el la fel, că au fost co-
legi de serviciu. Au fost găsiți morți unul lângă ce-
lălalt, ei locuiau într-o garsonieră. Blocul nici nu 
era termoizolat, urma să strângem bani pentru 
asta, nu aveau nici aer condiționat”, a declarat Au-
rora Sârbu, președinta blocului în care locuiau bă-
trânii. La circa o lună distanță de la această 
tragedie, un bărbat în vârstă de 74 de ani, din Iași, 
a fost descoperit mort în casă.  

Codruța ȘOROAGĂ

Un bărbat în vârstă de 74 de ani, din 
Iași, a fost descoperit mort în casă! 
Vecinii au fost cei care au sunat la 112
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Primăria Iași a anunțat că 
în anul 2024 vor începe 
lucrările de reparații ale 
podului Alexandru cel Bun 

 
Lucrările vor include reabilitarea 

pasajului și consolidarea zidurilor de 
sprijin din rampele de acces. În mo-
mentul în care vor fi demarate, aces-
tea vor fi împărțite în două etape: în 
prima vor fi făcute intervenții asupra 
părților structurale îngropate, care 
nu vor afecta circulația, iar în a doua 
se va lucra la suprastructură, calea 
de rulare a tramvaielor și carosabil. 

Încep lucrările de  
reparații ale podului din  
Alexandru cel Bun  
Primăria Municipiului Iași pregă-

tește începerea lucrărilor de repara-
ții capitale la pasajul Alexandru cel 
Bun. Dată fiind importanța strate-
gică a podului pentru traficul rutier 
și circulația tramvaielor, reprezen-
tanții municipalității au avut mai 
multe consultări cu proiectantul (SC 
Pod – Proiect SRL), în vederea etapi-
zării lucrărilor astfel încât acestea 
să nu ducă la blocarea completă a 

circulației și la izolarea cartierelor 
Alexandru cel Bun și Dacia. Toto-
dată, Primăria Municipiului Iași a 
făcut demersuri pentru contactarea 
unui constructor care să execute lu-
crările de reparații capitale la pasa-
jul Alexandru cel Bun.  

„Din corespondența cu SC Geiger 
Transilvania SRL a reieșit faptul că 
această companie nu a dorit să ac-
cepte condițiile primăriei și ale pro-
iectantului, adică să etapizeze 
lucrările în așa fel încât acestea să 
nu ducă la restricționarea completă 
a circulației în zonă. După soluționa-
rea acestor diferențe de abordare, 
contractul va fi semnat, iar lucrările 
vor demara în funcție de necesitățile 
orașului și ale locuitorilor afectați di-
rect, iar nu de interesele companiei. 
Este important de subliniat că, po-
trivit expertizelor tehnice realizate, 
pasajul Alexandru cel Bun nu pre-
zintă deteriorări structurale și nu 
există niciun risc pentru siguranța 
circulației. Lucrările vor include rea-
bilitarea pasajului și consolidarea zi-
durilor de sprijin din rampele de 
acces. În momentul în care vor fi de-
marate, lucrările de reparații vor fi 
împărțite în două etape: în prima 

etapă vor fi făcute intervenții asupra 
părților structurale îngropate, care 
nu vor afecta circulația, iar în a doua 
se va lucra la suprastructură, calea 
de rulare a tramvaielor și carosabil”, 
au transmis reprezentanții Primăriei 
Iași.  

Pasajul a fost construit, în pe-
rioada 1977-1980, de Grupul de Șan-
tiere Drumuri și Poduri Iași, în baza 
unui proiect tehnic întocmit de Insti-
tutul de Cercetări și Proiectări Mol-
dova Iași. Pasajul are o lungime de 
521,85 metri. Carosabilul are o su-
prafață de 8.767,80 metri pătrați, iar 
trotuarele de 2.435,40 metri pătrați. 

Lucrările de la podul din 
Bucium vor fi finalizate  
în maxim doi ani 
Mihai Chirica a transmis faptul 

că în prezent se lucrează la podul din 
Bucium în zona de infrastructură. 
Recent, au fost comandate și grin-
zile din beton. 

„Sunt începute lucrările, se lu-
crează pe partea din intrados, pe 
partea de infrastructură. S-au făcut 
sondaje, expertize, s-au luat măsu-
rile pentru grinzi, s-au contractat 
grinzile parțial, grinzile din beton 

care vor fi schimbate. Ne țin într-un 
fel pe loc măsurile impuse de calea 
ferată ca să putem da drumul la uti-
laje și deasupra, astfel încât, după ce 
vom construi drumul peste calea fe-
rată, tot din banii municipiului Iași, 
vom putea să ducem și acest proiect 
la bun sfârșit. Este un nod foarte im-
portant, din punctul meu de vedere, 
atât pentru legătura dintre cartierul 
Bucium și restul orașului, dar și din 
punct de vedere al transportului de 
mărfuri, încât abordarea acestui 
proiect trebuie să fie foarte atentă. 
În maxim 2 ani, vor fi finalizate lucră-
rile, dar fără deranjarea substanțială 
a traficului rutier. Motiv pentru care 
construim un drum peste calea fe-
rată tangent cu pasajul Socola, ast-
fel încât să suplinim deficitul de 
trafic prin scoaterea completă a 
structurii podului. Practic, dispare 
orice grindă de acolo, vor fi puse 
grinzi noi și se va reface în totalitate 
infrastructura podului”, a declarat 
Mihai Chirica. 

Primăria Iași a anunțat că în anul 
2024 vor începe lucrările de reparații 
ale podului Alexandru cel Bun. Aces-
tea se vor desfășura etapizat.  

Alexandra MAISNER

Încep lucrările de reparații ale podului din 
Alexandru cel Bun! Acestea vor fi realizate 
etapizat pentru a nu îngreuna traficul



ACTUALITATE miercuri, 14 august <0

Un hărțuitor sexual umblă liber pe străzile din 
Iași. Bărbatul le adresează cuvinte obscene fe-
meilor care trec prin dreptul locuinței sale și face 
tot felul de gesturi indecente cu scopul de a le 
atrage atenția. Printre victimele hărțuitorului se 
numără și doi reporteri BZI.  

Un hărțuitor sexual umblă liber  
pe străzile din Iași!  
Bărbatul molestează femeile care trec 
prin dreptul locuinței sale  
Deși la prima vedere ar părea un bărbat nor-

mal, Jamal acționează precum un hărțuitor se-
xual. Bărbatul, trecut de 60 ani, care locuiește pe 
strada Gheorghe Săulescu, în apropiere de Liceul 
Tehnologic Economic „Virgil Madgearu” Iași, mo-
lestează femeile care trec prin dreptul locuinței 
sale.   

„Trec aproape zilnic prin fața locuinței sale. 
Am observat că de fiecare dată când ne intersec-
tam, mă privea mai îndelung și zâmbea, dar nu mi 
s-a părut ceva în neregulă cu el, totul până când 
a început să facă tot felul de gesturi pentru a-mi 
atrage atenția, cred... La început, doar se apropia 

de gard și mi se adresa cu «pis-pis». Mai apoi, în 
una dintre zile, el era în curte, iar eu mă deplasam 
pe trotuar. S-a apropiat de gard și mi-a spus: «Ți-
aș mânca p***a». Gesturile sale au continuat până 
când în dimineața de joi, 8 august 2024, când mă 
deplasam la muncă, m-am întâlnit din nou cu el. 
El mergea în spatele meu și m-am întors din re-
flex. Atunci a făcut un gest cu limba, cum ar fi 
mimat un act sexual oral. Am traversat ca să nu 
mai fie în spatele meu, dar ne-am intersectat din 
nou în fața redacției, iar el a făcut din nou același 
gest obscen”, a declarat reporterul BZI, hărțuit de 
bărbat.  

Reporterul BZI a discutat despre întâmplarea 
de joi, 8 august 2024, și cu alți colegi. Așa a aflat 
că nu este singura persoană care a fost hărțuită 
de Jamal.  

„Acolo locuiește un arab și mie tot așa îmi face 
când mă vede, e obsedat sexual”, a declarat un alt 
reporter BZI.  

Joi, 8 august 2024, doi reporteri BZI s-au de-
plasat la locuința bărbatului, unde au discutat cu 
fiul său. De la acesta au aflat cum se numește 
hărțuitorul.  

Jamal: „V-am făcut un compliment” 
Marți, 13 iulie 2024, reporterii BZI s-au depla-

sat din nou la locuința lui Jamal. Când a văzut că 
este filmat, bărbatul a început la rândul său să-i 
înregistreze pe reporterii BZI și să amenințe că va 
chema poliția. Întrebat de ce adresează cuvinte 
obscene persoanelor de sex feminin care trec 
prin dreptul imobilului său, bărbatul a negat toate 
acuzațiile, precizând doar că este posibil să-i fi 
făcut reporterului BZI un compliment. Acesta se 
bazează pe faptul că nu există dovezi sau martori 
care să demonstreze faptul că acționează astfel.  

„O să vă fac poză, o să fac reclamație. Ați venit 
la mine la ușă, nu aveți voie. Ce fete, care fete au 
făcut reclamații. Nu este adevărat, da-ți-mi o do-
vadă. Vă fac o poză. Ați venit la mine la ușă și nu 
aveți voie. Ați venit la mine de mai multe ori. Vă 
rog frumos, ce v-am făcut? Dacă v-am făcut, v-
am făcut un compliment, nu v-am făcut absolut 
nimic. Nu vă cunosc, nu v-am văzut niciodată”, a 
declarat Jamal, un bărbat care hărțuiște sexual 
femeile din Iași. 

Codruța ȘOROAGĂ

Un hărțuitor sexual umblă liber pe străzile 
din Iași! Bărbatul le adresează cuvinte 
obscene femeilor care trec prin dreptul 
locuinței sale: „Ți-aș mânca p***a”



ACTUALITATE<< miercuri, 14 august

Scandal la Aeroportul Internațional 
Iași. Un bărbat care trebuia 
să ajungă în Liverpool a avut un șoc 
atunci când a vrut să treacă de 
poarta de îmbarcare 

 
Ciprian Ionuț Radu este tânărul care intențio-

nează să dea WizzAir în judecată din cauză că nu 
a fost lăsat să urce în avion. Acesta a ajuns pe 
data de 12 august 2024 în terminalul T4, însă nu a 
mai avut voie să se îmbarce în aeronavă. Tânărul 
intenționează să acționeze firma în instanță. 

Scandal în Aeroportul Internațional 
Iași! Un bărbat nu a mai fost lăsat să 
treacă de poarta de îmbarcare, deși 
toate controalele au fost efectuate  
Ciprian Ionuț Radu este tânărul care a avut un 

șoc atunci când a aflat că nu mai poate ajunge în 
Liverpool, Anglia, după ce angajații companiei i-
au refuzat accesul în aeronava WizzAir. Acesta 
susține faptul că nu a fost anunțat cu privire la 
schimbarea orei de îmbarcare și nici nu a fost stri-
gat, așa cum se procedează în toate aeroporturile 
din lume.  

„Pe data de 12 august 2024, aveam bilet să 
plec spre Liverpool. Am ajuns în aeroportul din 
Iași cu două ore înainte. Mi s-au făcut toate veri-
ficările necesare, am trecut de control, de vamă, 
de tot. Îmbarcarea propriu-zisă era până la ora 
15.05. Din cauză că am ajuns mai devreme, m-am 
oprit până în Duty Free, de unde am achiziționat 
niște produse. În fața porții de îmbarcare am 
ajuns la ora 14.56 și mi s-a spus că nu mai pot 
trece pentru că poarta s-a închis. Nu mai spun de 
faptul că pe bilet îmi apărea îmbarcarea pe termi-
nalul T3 și, de fapt, m-am trezit la aeroport că îm-
barcarea se făcea în T4. Când am vrut să trec de 
poarta de îmbarcare, nu mi s-a mai dat voie, spu-
nându-mi că s-a închis accesul și nu mai pot 
trece. Am discutat cu personalul din aeroport, le-
am arătat bonul de la magazin, le-am spus inclu-
siv faptul că nu a expirat timpul de îmbarcare, dar 
nimeni nu m-a băgat în seamă. Se uitau unii la alții 
și nu făceau nimic, deși aeronava era în conti-
nuare pe pistă, iar pasagerii urcau încă în avion, 
erau pe scara avionului. M-au pasat prin aeroport, 
ba la un director, ba la cei de la compania de 
transport. Dădeau vina unii pe alții. Menționez 
faptul că nu am fost strigat în aeroport, așa cum 
se procedează de obicei, nu a fost anunțată nici 
măcar modificarea orei de îmbarcare. Le-am spus 
angajaților că vreau să fac o reclamație, au spus 

că nu am unde. M-am trezit, efectiv, în fața unei 
porți închise”, a declarat Ciprian Ionuț Radu 

Ciprian Ionuț Radu: „Eu am afaceri în 
Anglia, am pierdut un contract 
de câteva sute de mii de lire” 
Tânărul din Iași locuiește în Liverpool, unde 

are și afaceri în domeniul construcțiilor. Acesta a 
transmis faptul că va da compania WizzAir în ju-
decată din cauza faptului că prin pierderea cursei 
i-a fost adus un prejudiciu de câteva sute de mii 
de lire.  

„Am pierdut zborul și a fost necesar să plec pe 
banii mei la aeroportul din Bacău, de unde am reu-
șit să zbor, dar spre Londra, nu spre Liverpool. 
Este inadmisibil, este o mare bătaie de joc. Eu am 
afaceri în Anglia, am pierdut un contract de câ-
teva sute de mii de lire. Din cauză că nu am onorat 
întâlnirea programată, am fost penalizat cu câ-
teva mii de lire. În Anglia, firmele primesc un anu-
mit punctaj pentru profesionalism, seriozitate și 

altele, iar mie mi-a fost micșorat punctajul. Cine 
plătește pentru toate prejudiciile care mi s-au 
adus din cauza unor oameni care nu mi-au permis 
intrarea în avion ,deși aeronava era pe pistă, mai 
erau oameni care urcau în avion, iar pe mine nu 
mă lăsau să trec de poartă. Sunt hotărât să îi ac-
ționez în instanță”, a adăugat Ciprian Ionuț Radu 

Amintim aici faptul că, recent, 164 de pasageri 
au rămas blocaţi pe aeroportul din Sharm El 
Sheikh, din Egipt, după ce zborul le-a fost anulat. 
Aceștia au petrecut peste 33 de ore în sala de aș-
teptare.  

Menționăm faptul că, până la închiderea edi-
ției, reprezentanții WizzAir nu au oferit niciun 
punct de vedere cu privire la situația tânărului din 
Iași.  

Scandal la Aeroportul Internațional Iași. Un 
bărbat care trebuia să ajungă în Liverpool a avut 
un șoc atunci când a vrut să treacă de poarta de 
îmbarcare. Acesta va da în judecată WizzAir.  

Alexandra MAISNER

Scandal de proporții la Aeroportul Internațional 
Iași! Un afacerist a ratat îmbarcarea la secundă, 
iar acum amenință cu procese. „Am pierdut un 
contract de câteva sute de mii de lire”
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Pe Delia Năstrușnicu, o fetiță din 
comuna ieșeană Ceplenița, în vârstă 
de patru ani, am găsit-o alături de 
sora sa, Iasmina, în vârstă de zece 
ani, și de mama acestora în Gara Iași. 
Cele trei așteptau cu nerăbdare să 
vadă marea pentru prima dată în 
viața lor. Acestea fac parte din cea 
de-a opta serie trimisă de către 
părintele Dan Damaschin în Tabăra 
„Marea Vieții”, în Eforie Nord 

 
Fetița cea mică aștepta entuziasmată pe o 

bancă, în gară. Întrebată de către reporterii BZI ce 
și-ar dori cel mai mult să mănânce la mare, pe 
plajă, aceasta a oferit un răspuns înduioșător și 
emoționant.  

Delia are acasă o jucărie 
în formă de hamburger, 
dar ea nu a gustat unul niciodată 
Cea de-a opta serie de copii trimiși la mare, în 

Tabăra „Marea Vieții”, un proiect deja cunoscut la 

nivel național, organizat de către părintele Dan 
Damaschin, a plecat luni, 12 august 2024, la ora 
21:15, către cea mai tare vacanță pe litoral. Un 
număr de 100 de copii au ajuns deja în vacanța 
vieții lor, 60 fiind din județul Iași, iar 40 din împre-
jurimile județului. 

În gara din Iași, cei mici alături de mămicile lor 
au ajuns cu o oră mai devreme, pentru a fi siguri 
că prind trenul care îi duce la mare. Petronela 
Năstrușnicu are vârsta de 29 de ani, este din co-
muna ieșeană Ceplenița și se afla în gară alături 
de cele două fiice ale ei, în vârstă de patru și zece 
ani.  

„Este prima dată când merg la mare și este 
prima dată când le duc și pe cele două fete ale 
mele. Ele abia așteptau să mergem, astăzi (n.r. - 
12 august) se uitau amândouă la ceas continuu, 
nu mai aveau răbdare”, declară Petronela Năs-
trușnicu.  

Delia Năstrușnicu, de patru ani, are acasă o 
jucărie în formă de hamburger, dar ea nu a mân-
cat unul niciodată. Asta își dorește cel mai mult 
în această vacanță.  

„Aș vrea să mănânc la mare tort, pizza și ham-

burger. Am văzut la mine acasă în geantă un ham-
burger, e o jucărie. Nu am mai mâncat până 
acum”, spune Delia Năstrușnicu.  

Iasmina Năstrușnicu: 
„Îmi imaginez că o să fie ceva frumos, 
uimitor, emoționant” 
Iasmina Năstrușnicu are zece ani și își imagi-

nează primul ei contact cu Marea Neagră a fi ceva 
frumos, uimitor și foarte emoționant. Aceasta a 
aflat în urmă cu o săptămână că va merge în va-
canța mult dorită, iar de atunci a numărat zilele.  

„Este prima dată când merg la mare și îmi im-
aginez că o să fie ceva frumos, uimitor, emoțio-
nant. Am aflat acum o săptămână că mergem la 
mare și am început să număr zilele. O să îmi placă, 
abia aștept”, spune Iulia Năstrușnicu.  

Tabăra „Marea Vieții”, de la Eforie Nord, este 
un proiect la care s-a muncit fără încetare în ulti-
mele luni, pentru a putea construi o vacanță de 
neuitat unor copilași care doar visează la acest 
lucru. Până în prezent, un număr de 900 de micuți 
s-au bucurat, anul acesta, de vacanța vieții lor.  

Ștefana ȘOVEA

Delia are patru ani și cea mai 
mare dorință a sa este să 
mănânce un hamburger: 
„Nu am mai mâncat până acum”
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Ioana Babiuc este unul dintre cei mai 
buni arbitri din lume și s-a întors de 
la Jocurile Olimpice după 10 zile în 
capitala Franței. Ieșeanca a rămas 
impresionată de organizarea 
autorităților franceze 
și de nivelul sportivilor 

 
În anul 2023, Ioana Babiuc a fost desemnată 

cel mai bun arbitru de judo al Europei. Ieșeanca 
își stabilise un obiectiv înaintea competiției de la 
Paris, însă pe timpul concursului și-a dat seama 
că situația este diferită. Deși se gândea la retra-
gere, Ioana Babiuc a anunțat că nu va renunța și 
vrea să fie prezentă în 2028 la Los Angeles. 

Ioana Babiuc a revenit 
de la Jocurile Olimpice 
Pentru arbitrii de la judo a fost o competiție 

extrem de dificilă, deoarece trebuiau să fie 11 ore 
în sala de concurs, după care mergeau la hotel. 
Aceștia nu au fost cazați în satul olimpic alături 
de sportivi ca să nu existe controverse. Străzile 
din Paris au fost pline de polițiști pentru a nu avea 
loc incidente. 

„A fost greu, trebuie să recunosc, însă știam 
unde mergem și ce trebuie să facem. Am avut opt 
zile de concurs și două zile pregătire înainte, pro-
gramul începea la ora 09:00 și se termina seara, 
în jur de 20:00. Sincer, nu prea găseam timp să 
mergem să vizităm, deoarece erai rupt de obo-
seală după o zi de concurs. Securitatea a fost la 
cel mai înalt nivel, au fost mii de polițiști pe străzi, 
efectiv, nici nu știai pe unde să mergi. Tot felul de 
controale, chiar dacă aveam acreditările, fiindcă 
făceam parte din competiție, ne cereau, uneori, 
și pașaportul. Au fost țări, precum Spania sau Ita-
lia, care au trimis forțe de ordine pentru a sprijini 
autoritățile franceze”, povestește Ioana Babiuc. 

Ieșeanca a rămas impresionată de reacția pu-
blicului și de susținerea pentru sportivi.  

„Atmosfera în sală a fost senzațională, cu 15 
minute înainte, lumea se așeza pe locuri și nu se 
mai mișca în timpul meciurilor ,din respect pentru 
competitori. Am reușit să arbitrez mai mult decât 
mi-am propus, am reușit să arbitrez o finală, știu 
că mi-am propus două, însă selecția este puțin 
mai diferită, se face de calculator. Totuși, după 
primele zile, vedeam că nu am fost delegată să ar-
bitrez nicio finală, eram deja frustrată, mă gân-
deam că am venit degeaba, aveam eu obiectivul 
meu, sunt foarte ambițioasă. După am aflat că voi 
fi la finala pe echipă și l-am arbitrat pe Teddy 

Riner, am rămas uluită de reacția publicului când 
a câștigat. Pentru mine a fost un moment emo-
ționant, deoarece am arbitrat finala pe 3 august, 
fix de ziua mamei mele care, din păcate, a dece-
dat, mereu am spus că ea este steaua mea noro-
coasă. La un moment, a venit și președintele 
Emanuel Macron în sală, era înconjurat de secu-
ritate, iar la final a mers și a felicitat fiecare spor-
tiv în parte”, își amintește arbitra. 

Nemulțumirea italienilor 
Ioana Babiuc a avut parte și de un eveniment 

neplăcut. A arbitrat o italiancă în meciul pentru 
medalia de bronz, iar sportiva respectivă a pier-
dut. Presa din Italia a atacat-o pe arbitra noastră, 
că ar fi greșit. Ioana a primit mesaje de amenin-
țare și injurii din partea fanilor italieni. În cele din 
urmă, Federația Internațională de Judo a venit în 
sprijinul româncei. 

„Am avut și un incident neplăcut după un meci 
în care a fost o sportivă din Italia. Cineva apropiat 
mi-a adus la cunoștință că în presa din Italia mă 
acuză că am greșit la câteva decizii în meciul pen-
tru medalia de bronz. Eu știam sigur că nu am gre-
șit, pentru că îmi aduceam aminte bine ce am 
făcut, însă ei continuau să facă presiuni. La un 
moment, am început să primesc mesaje pe Face-
book din partea italienilor, mă făceau în toate fe-
lurile, mă înjurau, m-au și amenințat. Nu m-am 
simțit prea bine să primesc atâtea mesaje pline 
de ură, am fost afectată. Atunci am apelat la Fe-
derația Internațională de Judo, ei au un program 
de protecție pentru astfel de cazuri. Federația a 
venit cu un comunicat și au analizat din nou me-
ciul, atunci s-a stabilit clar că nu am greșit cu 
nimic, însă nu mi-a plăcut modul în care m-au tra-
tat italienii”, a spus Ioana Babiuc. 

Ieșeanca a mai participat, și acum 12 ani, la 
olimpiada de la Londra. Din punctul ei de vedere, 

competiția din acest an a fost la un alt nivel. 
„Față de acum 12 ani, de când am fost la Lon-

dra, tehnologia a evoluat foarte mult și sportivii 
au diferite tehnici. Este mai ușor pentru noi să 
vedem fază cu fază ce se întâmplă, însă asta nu 
înseamnă că nu va mai fi nevoie de arbitri. În total, 
am fost 16 arbitri, cei mai buni din lume. Abia 
acum realizăm ce s-a întâmplat, deoarece în tim-
pul competițiilor eram extrem de concentrați, nici 
nu știam când trece timpul, era o presiune conti-
nuă asupra noastră. Am reușit să mergem la ma-
gazinul oficial într-o zi, însă când am văzut 
prețurile, nu am mai cumpărat nimic. Un simplu 
breloc era 15 euro, un hanorac 75 de euro”, a mai 
adăugat ieșeanca. 

Vrea să meargă în Los Angeles 
Ajunsă la vârsta de 49 de ani, Ioana se tot gân-

dea la retragere, însă în urma competiției de la 
Paris și-a dat seama că trebuie să fie neapărat și 
la olimpiada din Los Angeles, în 2028. 

„Când am ajuns acasă, am dormit două zile, 
eram mult prea obosită. Mă așteptase o prietenă 
bună la aeroport, m-a luat în brațe și am izbucnit 
direct în plâns, deoarece se adunaseră prea multe 
și aveam nevoia să mă descarc. După ce m-am 
odihnit, am plecat în Macedonia, unde am arbitrat 
o altă competiție, până la urmă, aceasta este 
viața noastră, a arbitrilor, mereu suntem plecați. 
Spuneam că o să mă retrag anul acesta, însă m-
am răzgândit și vreau să merg la Jocurile Olim-
pice din 2028, de la Los Angeles. De data aceasta, 
nu îmi mai setez obiective înainte să înceapă 
competiția”, a încheiat Ioana Babiuc. 

Pentru Ioana Babiuc, experiența la Jocurile 
Olimpice de la Paris va fi una pe care o va ține 
minte toată viața. Ea ne-a reprezentat țara cu 
mândrie și a dat dovadă de profesionalism. 

Petronel ȘTEFAN

Cel mai bun arbitru la judo din Europa a 
revenit acasă! Ioana Babiuc a trăit momente 
incredibile la Jocurile Olimpice de la Paris: „Nu 
mă voi retrage, vreau să merg la Los Angeles”
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANUNȚURI miercuri, 14 august <6

ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161



DIVERSE 
S.C. CONSTRUCȚII 
HIDROTEHNICE S.A. Iași, anunţă 
intenţia obţinerii avizului de 
gospodărire a apelor pentru 
perimetrul „Amenajare terasă 
pentru exploatarea materialului 
local, cu aducerea terenului la 
starea inițială - Terasa Lespezi 2”, 
amplasat în extravilan extravilan 
Com. Lespezi, jud. Iași. 
Observaţiile se depun la sediul 
SHI Pașcani. 

S.C. CONSTRUCȚII 
HIDROTEHNICE S.A. Iași, anunţă 
intenţia obţinerii avizului de 
gospodărire a apelor pentru 
perimetrul „Amenajare terasă 
pentru exploatarea materialului 
local, cu aducerea terenului la 
starea inițială - Terasa Lespezi 3”, 
amplasat în extravilan extravilan 
Com. Lespezi, jud. Iași. 
Observaţiile se depun la sediul 
SHI  Pașcani. 

Comuna Țigănași, cu sediul în 
Țigănași, str. Principala nr. 162, 
județul Iași, titular al AC nr. 29/ 
17.07.2024, emisă pentru 
obiectivul "EXTINDEREA ȘI 
CREȘTEREA EFICIENȚEI 
ENERGETICE A 
INFRASTRUCTURII DE ILUMINAT 
PUBLIC ÎN COMUNA ȚIGĂNAȘI, 
JUDEȚUL IAȘI" anunţă publicul 
interestat asupra următoarelor 
informații extrase din conţinutul 
autorizaţiei de construire: • AC nr. 
29/ 17.07.2024; • Titlul proiect " 
EXTINDEREA ȘI CREȘTEREA 
EFICIENȚEI ENERGETICE A 
INFRASTRUCTURII DE ILUMINAT 
PUBLIC ÎN COMUNA ȚIGĂNAȘI, 
JUDEȚUL IAȘI "; A fost solicitat si 
obţinut avizul autorităţii 
competente în domeniul protejării 

mediului. 

 

MEDIU 

Titular proiect SC CAT 
CONSTRUCT GRUP SRL anunţă 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de emitere a 
acordului de mediu pentru 
proiectul:”CONSTRUIRE 
PARCARE, SPATII COMERCIALE 
SI DE AGREMENT CONFORM PUZ 
APROBAT, MODIFICARE PROIECT 
IN CURS DE EXECUTIE 
AUTORIZAT CU AC NUMARUL 
446/05.06.2020, AMENAJARE, 
IMPREJMUIRE SI 
SISTEMATIZARE TEREN“ propus 
a fi amplasat în mun. Iași, 
bulevardul Poitiers, nr. 2, jud. Iași. 
Informaţiile privind proiectul 
propus pot fi consultate la sediul 
autorităţii competente pentru 
protecţia mediului APM IASI, str. 
Calea Chişinăului, nr.43, 
municipiul  Iaşi, judeţul Iaşi, în 
zilele de Luni-joi, între orele 09.00 
– 14.00 și la sediul SC CAT 
CONSTRUCT GRUP SRL. 
Observaţiile publicului se primesc 
zilnic la sediul autorităţii 
competente pentru protecţia 
mediului APM Iași. 

 

LICITAȚII 

Sbscrisa MOLDROM INSOLVENCY 
IPURL cu sediul în Iasi, strada 
Sărărie nr. 6, bloc UJCM, mezanin, 
Complex Tg. Cucului, jud.Iaşi, în 
calitate de lichidator judiciar al 
debitorului S.C. ANTONY’S 
FASHYON DESIGN S.R.L, 
desemnat prin încheierea nr. 
124/08.12.2022, anunţă, în 

conformitate cu prevederile Legii 
85/2014, scoaterea la vânzare în 
bloc prin licitaţie publică a 
activului aparţinând debitoarei 
S.C. ANTONY’S FASHYON DESIGN 
S.R.L: STOC DE MARFĂ (articole 
îmbrãcãminte) pret vanzare 7.764 
lei reprezentând 40% din preţul 
total de 19.410 lei stabilit prin 
raportul de evaluare. Licitaţiile vor 
avea loc la sediul lichidatorului 
judiciar din Iasi, strada Sărărie nr. 
6, bloc UJCM, mezanin, Complex 
Tg. Cucului, jud.Iaşi în datele de 
22.08.2024, 29.08.2024 şi 
05.09.2024, ora 9°°. 
Documentaţia care cuprinde 
regulamentul de vânzare, lista cu 
bunul şi descrierea acestuia poate 
fi consultată la sediul 
lichidatorului. Toţi cei care pretind 
vreun drept asupra bunului mobil 
vor anunţa în scris lichidatorul 
judiciar cu cel puţin o zi înaintea 
datei fixate pentru şedinţa de 
licitaţie. Condiţii: Achitarea taxei 
de participare în valoare de 50 lei 
şi a garanţiei de participare în 
valoare de 10 % din preţul de 
începere a licitaţiei pentru bunul 
care intenţionează să îl cumpere 
în contul debitoarei S.C. 
ANTONY’S FASHYON DESIGN 
S.R.L deschis la Libra Internet 
Bank – 
RO29BREL0002004063100100, 
copii după actele societăţii, 
împuternicire scrisă pentru 
persoana care reprezintă 
societatea, iar pentru pesoanele 
fizice: actul de identitate şi o 
copie după acesta. Documentele 
care atestă îndeplinirea condiţiilor 
de participare la licitaţie vor fi 
depuse la sediul lichidatorului cu 
cel putin 24 ore înainte de data 
licitaţiei.  Relaţii suplimentare la 
telefon 0744692986. 

NOTIFICĂRI 

Subscrisul,  C.I.I Ardelianu Ovidiu 
Lucian, cu sediul profesional în 
Mun. Iași, str. Pacurari, nr. 73, 
judeţul Iaşi, în calitate de 
administrator judiciar al BIND 
SRL, desemnat de Tribunalul Iaşi 
în dosarul nr. 3595/99/2024, 
notifică faptul că prin încheierea  
nr. 78/ 24.07.2024, împotriva 
BIND S.R.L., cu sediul în  Iași, str. 
Bulevardul POITIERS, nr.35, bl. B3 
, sc. A , et. 2, ap. 9,  județul Iași , 
înregistrată la Registrul 
Comerțului sub nr.  
J22/2376/2019, CUI RO 
15353345., s-a dispus 
deschiderea procedurii generale 
de insolvență. Termenul limită 
pentru înregistrarea cererii de 
admitere a creanţelor asupra 
averii debitorului este 09.09.2024;  
Termenul pentru întocmirea 
tabelului preliminar  este 
30.09.2024; Termenul pentru  
afisarea tabelului definitiv al  
creantelor la 23.10.2024Prima 
Adunare a Creditorilor va avea loc 
în Iaşi, str. Pacurari, nr. 73, jud. 
Iaşi, la data de  03.10.2024, ora 
10ºº având pe ordinea de zi : 1. 
alegerea Comitetului Creditorilor, 
desemnarea preşedintelui 
acestuia; 2.  Confirmarea 
administratorului judiciar – C.I.I. 
Ardelianu Ovidiu Lucian şi 
stabilirea remuneraţiei acestuia. 
Creditorii interesați pot depune 
declarații de creanţă la dosar, în 
dublu exemplar, cu menţiunea ca 
exemplarul pentru administratorul 
judiciar sa fie  comunicat direct 
acestuia la sediul ales din Mun. 
Iași, str. Pacurari, nr. 73, judeţul 
Iaşi, Tel: 0754522648, fax: 
0232/272176.
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OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician 
întreținere în cadrul Abatorului de păsari din 
Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai multe 
detalii, va rugăm sa ne contactați la numărul 
de telefon: 0232.222.111



Profitul restaurantelor din 
Iași a scăzut în 2023, 
comparativ cu 2022. 
Potrivit Bookingham, 
platformă de rezervări 
online la restaurante, în 
Iași, s-a înregistrat un 
profit de 21,4 milioane de 
euro. Datele sunt analizate 
în cadrul restaurantelor de 
la nivel național, din 50 de 
orașe, cele mai mari ca 
populație. Este primul an 
după pandemie când 
profitul restaurantelor 
scade din nou, cu 12 la 
sută față de 2022 

 
Potrivit Bookingham, piața res-

taurantelor din România a fluctuat, 
cu perioade de creștere evidentă, 
precum 2015-2019, urmate de provo-
cări care i-au impactat puternic evo-
luția, cum au fost noile taxe și 
impozite aplicate antreprenorilor din 
acest domeniu. Pandemia de COVID-
19 a dus la închiderea definitivă a 30 
la sută dintre businessurile din sec-
torul ospitalității. Ca urmare, cifra de 
afaceri a scăzut cu  35 la sută în 
2020, față de 2019. Totuși, există in-
teres față de această industrie. În 
2022, s-au înregistrat cu 6.000 mai 
multe restaurante decât înainte de 
pandemie. București este în conti-
nuare cel mai profitabil oraș, cu un 

profit de aproximativ 225 de mi-
lioane de euro, după numărul de res-
taurante active (3.309) și după 
numărul de angajați (34.427). Cluj-
Napoca se situează pe locul 2, cu un 
profit de aproape 7 ori mai mic decât 
capitala, aproape 33,5 milioane de 
euro. Litoralul românesc e pe po-
dium, restaurantele 
din Constanța înregistrând, în 2023, 
profituri de aproape 33,2 milioane de 
euro. În top 5 se mai află 
și Iașiul (aproximativ 21,4 milioane de 
euro), și Timișoara (aproximativ 21,2 
milioane de euro).  

A scăzut profitul 
restaurantelor din Iași 
Deși  Iașiul și Brașovul  au avut 

aproximativ același număr de res-
taurante active în 2023 (Iași – 400, 
Brașov – 459), diferența de profit a 
fost de aproape 5 milioane de euro în 
favoarea moldovenilor (Iași – aproxi-
mativ 21,4 milioane de euro, Brașov 
- aproximativ 16,7 milioane de euro). 
Alte orașe care s-au făcut remar-
cate în top au fost Voluntari și Flo-
rești. Chiar dacă avea puțin peste 
47.000 de locuitori în 2021 (conform 
Wikipedia), Voluntari e pe locul 12 în 
topul profitului, cu aproximativ 6,7 
milioane de euro și 133 de firme ac-
tive în 2023. Astfel, depășește orașe 
mai mari din România, precum Galați 
(aproximativ 5 milioane de euro), 
Ploiești (aproximativ 4,2 milioane de 

euro) sau Arad (6,2 milioane de 
euro). Antreprenorii din Iași din do-
meniul HoReCa sunt nemulțumiți de 
modificările fiscale.  

Pandemia a afectat cel mai 
mult profitul 
restaurantelor din Iași  
Potrivit Bookingham, au fost 

analizate afacerile cu codul CAEN 
56XX (restaurante, baruri, catering și 
alte servicii de alimentație). Pentru 
asta, specialiștii s-au uitat la datele 
furnizate de ListaFirme.ro din 2008 
până în 2023, și le-au analizat din 
trei puncte de vedere: al numărului 
de firme active, al profitului și al nu-
mărului de angajați. Au fost alese 
cele mai mari 50 de orașe ca popu-
lație. Profitul restaurantelor din Ro-
mânia a fluctuat de-a lungul anilor. 
În 2009, criza financiară s-a făcut vi-
zibilă și în domeniul HoReCa, printr-

o scădere de 16 la sută. Din 2013, 
profitul a ajuns din nou pe plus, 
în 2015  înregistrând cea mai mare 
creștere  dintotdeauna –  de  153 la 
sută față de anul anterior. Profitul a 
evoluat constant până în anul pan-
demic, când a scăzut brusc, cu 40 la 
sută – o diferență de peste 200 mi-
lioane de euro, față de anul 2019. O 
analiză  realizată în 2021 arăta că 
profitul net al firmelor din HoReCa 
aflate pe plus a scăzut cu 47 la sută 
în acea perioadă. Totuși, odată cu ri-
dicarea restricțiilor, vânzările din 
restaurante, baruri și cafenele 
au crescut semnificativ în 2021, cu 
57 la sută față de anul anterior. Pan-
demia a afectat domeniul HoReCa. 
Acum, în 2024, e primul an după 
pandemie când profitul restaurante-
lor scade din nou, cu 12 la sută față 
de 2022.  

Raluca COSTIN
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Profitul restaurantelor din Iași, pe 
minus în 2023. Taxele și impozitele 
mari au redus cifrele de afaceri



Vești bune pentru aproximativ 
151.000 de pensionari ieșeni. În pe-
rioada următoare, vor primi deciziile 
de recalculare a pensiei, distribuite 
prin Poșta Română până pe 1 sep-
tembrie. Reprezentanții Casei de 
Pensii din Iași au făcut anunțul și au 
transmis data la care începe distri-
buirea deciziilor.  

Pensionarii ieșeni vor primi 
deciziile de recalculare a 
pensiei  
Deciziile cu noua valoare a pen-

siilor, după recalculare, vor fi tipărite 
şi vor ajunge la Poşta Română Iași 
până pe 15 august, iar documentele 
vor fi înmânate pensionarilor cel târ-
ziu la sfârșitul acestei luni. Potrivit 
directorului Casei de Pensii Iași, în 
momentul de față, 80 la sută dintre 
decizii au ajuns deja la Poșta Ro-
mână, iar angajații vor începe distri-
buirea la data de 16 august.   

„Deciziile sunt în proporție de 80 
la sută la Poșta Română, iar poșta va 
proceda la distribuirea către domi-
cilii, începând cu data de 16 august. 
Totul este în grafic. În etapa aceasta, 
pe județul Iași, 151.000 de pensionari 
ieșeni vor primi deciziile de recalcu-
lare”, a declarat Maria Andronache, 

director Casa de Pensii Iași.  
Poștașii vor înmâna documen-

tele doar titularilor acestor drepturi, 
iar pensionarii au obligația să sem-
neze de primire. Cei care nu vor fi 
acasă le vor putea ridica de la sediile 
poștale și apoi de la casele terito-
riale de pensii. 

Dacă la recalculare este mai 
mică decât înainte, beneficiarii vor 
rămâne cu pensia cea mai avanta-
joasă, potrivit legislaţiei în vigoare. 

Tot Casa Națională de Pensii a 
precizat că după această etapă și 
până pe 15 septembrie urmează li-
vrarea pensiilor. Pensionarii au un 
termen de șase luni, respectiv până 
în februarie anul viitor, să depună o 
adeverință, dacă doresc valorifica-
rea și includerea în pensie a venitu-
rilor nepermanente obținute înainte 
de aprilie 2001, cum sunt primele, 
sporurile, acordul global, plata cu 
ora sau al treisprezecelea salariu.  

Adeverințele trebuie să aibă 
număr de înregistrare, ștampila uni-
tății, datele de identificare a persoa-
nei care le solicită, specialitatea 
avută în timpul activității, denumirea 
sporurilor, suma primită, dar și te-
meiul în baza căruia s-au acordat. 

Gabriela RUSU
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Vești bune pentru 151.000 de 
pensionari din Iași. Când vor 
primi deciziile de recalculare a 
pensiei de la Poșta Română
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S-a aflat cine îi sifonul 
din partidoiul cu trei trandașiri 
În debutul rubricii de astăzi, babele bârfi-

toare vă povestiesc cine e sifonul din partidoiul 
cu trei trandașiri, în care di câtiva zile totul pari 
cu fundul în sus. Babele au tăt sporovăit că ac-

tualul premar controlează încă partedul Pese-
deist, acum vă vor spuni și cine îi marile sifon. 
Bogdănel Pruceanu îi cel care îl ține permanent 
la curient cu tăt ci se întâmplă în partidoi pi Mișu 
Chichi. Nu vă gândiți că Pruceanu îi faci favoru-
rile aistea așa, pi gratis, nicidecum. Bogdănel 
Pruceanu are speranțe destul de mari și credi că 
pentru ciripitul său va fi numit, din toamnă, vici.  

Basarabenii își fac di cap la airoport. 
Totul se întâmplă 
cu permisiunea direcțiunii  
În continuarea rubricii de astăzi, babele vă 

mai povestesc ci îi cu scandalul di la airoport. 
Câțiva transportatori ilegalioși, cari sunt mână în 
mână cu direcțiunile de la airoport, dar și cu Po-
lițiunea di Frontiere, își fac veacul zi de zi acolo 
di câtiva luni buni. Așa reușăsc ăștia cu câtiva 
zăci di mașini să-și transporti concetățănii pisti 

graniță. Bineînțeles că lor li convini să scoată un 
profit baban fără să plătească nicio taxă, ci doar 
să li dea partia celor di la conducirea aeroportu-
lui, dar și polițiștilor de fronteră. Povestea di aici 
îi destul de încâlcită, dar o să vă mai povestească 
babele cum stau lucrurile și dățile viitoare.  

Gaborul și-a combinat amanta cu 
amicul, numai s-o poată videa mai des   
În încheierea rubricii de astăzi, babele vă po-

vestesc de ce sunt capabili unii bărbați ca să se 
întâlnească cu amantili. Godănel Oatu faci ci faci 
și organizează tăt felul di mese la cari să se poată 
întâlni cu amanta. Mai mult, gaborul a fost capa-
bil chiar di ceva ieșit din comun, și-a combinat 
amanta cu amicul, numai s-o poată videa mai 
des. Așa poati să iasă cu soția în oraș și să se în-
tâlnească și cu amanta. Ci să zâci, bună mișca-
rea, dar oari amicul ci are di câștigat din asta. 

Bursa bârfelor

Tony a fost supărat după 
meciul cu Dinamo, 
deoarece jucătorii săi au 
făcut două greșeli uriașe la 
golurile adversarilor. 
Ieșenii rămân cu patru 
puncte după patru etape, 
însă problemele din 
apărare nu dispar 

 
Poli Iași a remizat în ultimul meci 

al etapei a 5-a, contra celor de la Di-
namo, deși per total a făcut un meci 
bun. Greșelile uriașe ale lui Samayoa 
și Todorski le-au asigurat dinamo-
viștilor un punct din această depla-
sare. Spectatorii au fost dezamăgiți 
la final, mai ales că echipa a jucat 
bine, însă în apărare au fost pro-
bleme.  

Tony da Silva, 
supărat pe jucătorii săi 
după meciul cu Dinamo 
În secunda 22, Samayoa a făcut 

un fault în propriul careu și a oferit 
un penalty adversarilor. Practic, Poli 
Iași a început meciul de la 0-1. De 
apreciat este atitudinea ieșenilor 
după primirea golului, care au reve-
nit în forță în atac. După trei faze în 
careul advers, Bordeianu a înscris cu 
un șut de la peste 25 de metri. La fi-

nalul reprizei, Samayoa a înscris 
după un corner și „și-a spălat păca-
tele” în fața fanilor. Scorul final a fost 
stabilit de Todoroski, care a înscris 
în propria poartă, la o fază în care nu 
a fost presat de niciun adversar. La 
finalul partidei, tehnicianul portu-
ghez și-a strâns jucătorii pentru a 
discuta cu ei. 

„Un meci spectaculos, patru go-
luri de la Poli Iași, noi suntem Moș 
Crăciun în alb-albastru, în fiecare 
meci dăm cadou la adversari. Fotba-
lul te pedepsește, intri și în 30 de se-
cunde este penalty, greșeală 
individuală. Echipa a arătat caracter 
din punctul meu de vedere. Am făcut 
o primă repriză de top în care mai 
puteam da unu sau două goluri în 
plus. În repriza a doua, noi știam că 
Dinamo va veni peste noi, le-am zis 
la băieți să aibă grijă în primele 10 
minute. Din păcate încă o eroare in-
dividuală ne pedepsește. S-a făcut 
2-2 și a fost un meci echilibrat”, a 
spus Tony da Silva după meci. 

Antrenorul recunoaște că a avut 
mare parte din vină, pentru a lua 
presiunea de pe umerii jucătorilor, 
însă greșelile individuale au fost im-
pardonabile.  

„Eu sunt cel mai mare vinovat, eu 
sunt antrenor. Sunt niște lucruri pe 
care poți să le faci la antrenamente 

din punct de vedere colectiv, dar 
sunt și lucruri individuale la care nu 
ai cum să lucrezi. Când iei penalty în 
30 de secunde, cum să muncești 
asta la antrenamente? Suntem în 
Liga 1, nu avem timp să îi învățăm lu-
crurile acestea, ei trebuie să își 
asume responsabilitatea. Din punct 
de vedere colectiv, echipa arată 
bine, Kamberi merita și el un gol la 
cum a jucat”, a mai precizat antre-
norul ieșenilor. 

Schimbări în formația de joc 
Fanii se gândesc dacă Tony va 

face modificări în formația echipei și 
vom vedea nume noi în meciul viitor. 
Ieșenii vor merge în deplasare la Bu-
curești, pentru a juca cu FCSB, după 
care vor reveni acasă pentru meciul 
cu Rapid. 

„Momentan, îl avem pe Todoroski 
și un copil de 18 ani care nu știm 
dacă este pregătit să joace în Liga 1. 
Todoroski a greșit la golul doi, însă 
nu a greșit la primul, niciunul vrea să 
se întâmple asta. Este lipsă de con-
centrare. La fiecare meci oferim ca-
douri, nu putem spune că au făcut 
adversarii faze bune. Eu sunt antre-
nor, eu decid cine joacă și cine ră-
mâne pe bancă. Dacă nu ești 
supărat când ești pe banca de re-
zerve, înseamnă că nu ești un jucă-
tor bun, deoarece trebuie să îmi 
arate că își doresc să joace”, a trans-
mis portughezul. 

Tony a fost furios pe jucătorii săi 
după meciul cu Dinamo, deși echipa 
a jucat mai bine decât în alte partide. 

Petronel ȘTEFAN

Tony da Silva și-a băgat jucătorii în ședință 
după greșelile făcute în meciul cu Dinamo: 
„Noi suntem Moș Crăciun în alb-albastru”


